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BILERA-AGIRIA / ACTA

EGUNA / DÍA: 20120ko azaroaren 25a

ORDUA / HORA: 12:00 h

LEKUA / LUGAR: Bilera birtuala / reunión virtual

BATZAR MOTA / SESIÓN: Ohikoa / Ordinaria

BERTARATUTAKOAK / ASISTENTES:        

AFAGI – Antton Elosegi

Famili Zaintzaileen Aldeko Pro Elkartea / Asociación para el cuidado familiar  APCF- Marian Zubiri Bustillo

ATECE Gipuzkoa – Lourdes Carrasco

AVAIM – Hortensia Gonzalez

AransGI (Asociación de familias de personas sordas)- José Montero Castro

Asociación española contra el cancer- Katy Nevada

ARRATS- Amaia Lasheras

ATZEGI- Saioa Rodriguez

GAZTEDI-Raul Giraldés

GURUTZE GORRIA / CRUZ ROJA- Elena Luquin

ELKARTU – Mikel Malcorra

GAUTENA- Ibai Zulaika

GUREAK - Mariano Cortes

HURKOA-José Ignacio del Pozo

IRESGI: Koro Paredero

NAGUSILAN – Jesus Mari Zaldua

ONCE- Roberto Doval

SARGI – Mikel Malcorra

EAJ/PNV- Jaione Hervas

EH BILDU- Olaia Duarte

LEHENDAKARITZA- Aitziber San Roman

IDAZKARIA – Nora Zugasti

Gizarte Ekintzaren Zuzendaritza / Dirección de Bienestar Social - Garikoitz Agote eta Elvira Cid
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ESAN-EGINAK / DESARROLLO DE LA REUNIÓN

  

Aurkezpenak egin ondoren,  zinegotziak barkamena
eskatu  du  Asade  elkartearen  izenean,  arrazoi
pertsonalengatik ezin izan baitira Kontseiluan egon.

1.  Aurreko bilkuraren akta irakurtzea, zuzentzea
eta, bidezkoa bada, onestea

  Eragozpenik gabe onetsi dute akta.

2.  Kontseiluaren Elkarteen egoeraren azterketa

Zinegotziak azaldu du gai hori aztertzeko Batzorde
Iraunkorrak  erabaki  zuela  egokiena  zela
Kontseiluko  kideei  galdeketa  bat  bidaltzea,
laburpen  bat  egin  eta  Kontseiluan  azaltzeko.
Beraz,  erantzunak  bildu  ondoren,  zinegotziak
PowerPoint bat erabili  du, galderen laburpena eta
erantzunak bilduta.

Hona hemen galderok:

1.  Harremanetan  egon  al  zarete  zuen  laguntza
jasotzen duzuen pertsonekin? Nola?

2 . Zein egoeratan daude pertsona horiek? 
Antzemandako premia nagusiak.

3. Zer harreman izan duzue bazkideekin?

4. Zein dira boluntariotzaren ekintza garatzeko aurkitu 
dituzuen zailtasun nagusiak? Zein dira boluntarioen 
behar nagusiak?

5. Zer eskatuko zeniokete Udalari zuen gizarte-ekintza
hobeto gauzatzeko?

Azalpenaren  ondoren,  Aitziberrek  jakinarazi  die
PowerPoint  dokumentua  bidaliko  dietela  kideei,
erantzunen laburpenarekin.   Ondoren, eskaera honi
buruzko  hausnarketa   bat  egin  du: harreman
arinagoa  ezartzea  Gizarte  Ekintzaren
Zuzendaritzarekin.  Eskaera  horri  dagokionez,
azaldu du aukera ona izan litekeela lan mahai  bat
sortzea, harreman arinagoa lortzeko.

Lehen  puntua  bukatuta,  elkarteek  esku  hartzeko
txanda  ireki  du  Alorraren  zuzendariak. Gaztediko
ordezkariak  azaldu  du  beraiek  hauteman  dutela,
pandemia honetan,  nerabe askok arazoak zituztela

Tras las presentaciones oportunas,  la Concejala se
disculpa en nombre de la Asociación Asade ya que
en el último momento no ha podido estar presente
en el Consejo por motivos personales.

1.   Lectura  del  acta  de  la  reunión  anterior,
rectificación y si procede, su aprobación

  Es aprobada el acta sin ninguna objeción.

2.  Análisis de la situación de las asociaciones

La Concejala explica que para tratar este tema la
Comisión Permanente acordó que lo más oportuno
era  enviar  un  cuestionario  a  los  miembros  del
Consejo  con  el  fin  de  elaborar  un  resumen  y
exponerlo  en  el  Consejo.   Por  lo  tanto,  tras
recolectar  las  respuestas  la   Concejala  utiliza  un
power  point  que  recoge  el  resumen  de  las
preguntas y sus respuestas.

Las preguntas formuladas son las siguiente:

1. Habéis estado en contacto con los 
ciudadanos que reciben vuestra ayuda?
¿cómo?

2. En qué situación se encuentran esas
personas? necesidades detectadas

3. Qué relación habéis tenido con los 
socios?

4. Que dificultades habéis encontrado 
a la hora de hacer el voluntariado? 
¿cuáles son las necesidades de los 
voluntarios?

5. Que le pediríais al Ayuntamiento 
para desarrollar mejor vuestro 
trabajo?

Tras  la  exposición,  Aitziber  les informa que se les
enviará  el  power  point  a  los  miembros  con  el
resumen de las respuestas. A continuación hace una
reflexión  relacionada  con  la  siguiente  petición:
establecer  una  relación  más  fluida  con  el
Departamento de Acción Social.  En cuanto a esta
solicitud plantea la posibilidad de que quizás sería
una  buena  opción  la  creación  de  una  mesa  de
trabajo para conseguir una relación más fluida.

Finalizado el primer punto, el Director del Área abre
el  turno  de  intervención  a  las  Asociaciones.  El
representante  de  Gaztedi  explica  que  ellos  han
detectado  durante  esta  pandemia  que  muchos
adolescentes tenían problemas con los ordenadores
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ordenagailuekin eskolan. Bestalde, azaldu du arazo
handiak  dituztela  jarduerak  egiteko,  ez  baitute
prebentzio neurriak bermatuko dituen lokalik.

Gaztedik  hitz  egin  ondoren,  Arratsen  ordezkariak
hitza  hartu  du,  gizartean  bazterturik  dauden
kolektibo batzuen oinarrizko elikadurarik ezaz duen
kezka  azaltzeko. Besteak  beste,  prostituzioan
aritzen  diren  eta  kalean  geratzen  ari  diren
emakumeak darabiltza aipagai. Jarraitu du azaltzen
arazo  asko  daudela  gizartean  eta  baliabideetan,
izan ere,  Eguneko Zentroa gainezka eginda dago
eta  Infernuan  okupatutako  etxebizitzetatik
ateratzera  behartu  dituzte. Foru  Aldundiaren  eta
udalen  arteko  koordinazio  handiagoa  eskatu  du.
Uste  du  ez  dietela  erantzun  egokirik  ematen
dauden beharrei.

Azkenik,  Elkartuko  ordezkariak  esan  du
beharrezkotzat  jotzen  duela  administrazioen  eta
hirugarren sektoreko erakundeen arteko harreman
estuagoa. Amaitzeko, adierazi du konfinamenduan
administrazioek ez dituztela behar bezala kontuan
hartu minusbaliatuak.

Aitziberrek  hitz  egin  du. Lehenik  eta  behin,
Gaztediko  ordezkariaren  eskaerari  dagokionez,
zinegotziak azaldu du leku arazoez jabetzen direla,
batez  ere  distantziei  eustsi  beharra  dagoenetik.
Arratsi  erantzuteko,  Aitziberrek  azaldu  du  Gizarte
Ekintzak ahalegin handia egin duela jendea kaletik
ateratzeko. Otorduei  dagokienez,  azaldu  du
horretan ari direla, formula zehatza zehaztu behar
baitute,  ez  baita  erraza  eta  beharrezkoa  baita
gogoeta egitea.

Azkenik,  Elkarturi  erantzuteko,  zinegotziak
informazioa Eusko Jaurlaritzari eta Foru Aldundiari
helaraziko diela adierazi du.

3.  Gizarte Ekintzako 2020ko jarduera

Aitziberrek urtea oso berezia dela gogorarazi du, eta
Gizarte  Ekintzaren  Zuzendaritzak  6  mugarri  hauek
azpimarratu nahi dituela:

3.1 Funtsezko jarduerari etengabe eustea

3.2 Neurri eta baliabide bereziak aktibatzea

3.3 Erakundeak etengabe koordinatuta egotea

3.4  Hirugarren  sektoreko  elkarte  eta  eragileekin
koordinatzea

3.5 Talde ahulenei aktiboki entzutea eta haiengana
hurbiltzea

en  el  ámbito  escolar.  Por  otro  lado,  explica  que
tienen  muchos  problemas  para  llevar  a  cabo  las
actividades ya  que   no  cuentan  con  un  local  que
garantice las medidas preventivas.

Terminada  la  intervención  de  Gaztedi,  toma  la
palabra la representante de Arrats para mostrar su
preocupación  por  la  falta  de  una  alimentación
básica en ciertos colectivos  en exclusión social. Se
refiere, entre otros, a las mujeres que ejercen  la
prostitución  y  se  están  quedando  en  la  calle.
Prosigue   explicando  que  existen  muchos
problemas a nivel  social  y de recursos ya que el
Centro  de  día  está  saturado  y  las  viviendas
ocupadas  en  el  Infierno  han  sido  desalojadas.
Reclama  una  mayor  coordinación  entre  la
Diputación  Foral  y  los  Ayuntamientos.  Considera
que  no  se  da  una  respuesta  adecuada  a  las
necesidades existentes.

Por último, el representante de Elkartu expone que
considera  necesaria  una  relación  más  estrecha
entre las administraciones y las entidades del tercer
sector.  Para  finalizar,  expone  que  las
administraciones no  han tenido suficientemente en
cuenta a las personas con discapacidad durante el
confinamiento.

Aitziber  toma  la  palabra.  En  primer  lugar,  en
relación a la solicitud del representante de Gaztedi,
la  concejala  explica  que  son  conscientes  de  los
problemas  de  sitio  sobre  todo  a  raíz  de  la
obligación  de  guardar  distancias.  En  respuesta  a
Arrats, Aitziber explica que desde Acción Social se
ha hecho un gran esfuerzo en sacar a la gente de
la  calle.  En  cuanto  al  tema  de  la  alimentación,
explica que se está trabajando en ello ya que es
necesario concretar la formula exacta ya que no es
fácil y es necesaria una reflexión.

Por  último  en  respuesta  a  Elkartu,   la  concejala
informa que transmitirá la información al  Gobierno
Vasco y a la Diputación Foral.

3.  Desarrollo de la actividad de Acción Social
durante el 2020

Aitziber comienza el punto recordando que se trata
de un año muy especial y que desde la Dirección
de Acción Social se quieren recalcar los siguientes
6 hitos:

3.1  Mantenimiento  ininterrumpido  de  la  actividad
esencial

3.2  Activación  de  medidas  y  recursos
extraordinarios

3.3 Coordinación inter institucional permanente
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3.6.  Zorroaren  Dekretuan  jasotako  baliabideen
mapa osatzea

Aitziberrek  gogorarazi  du  konfinamendu  aldian
bulegoak jendearentzat  itxita  egon arren,  hilabete
hauetan oso lan gogorra egin dutela funtsezkotzat
jotako  jarduera  egin  ahal  izateko. Lehenik  eta
behin, gizarte zerbitzuguneetan 76.655 dei jaso eta
9.832 familiari erantzun zieten.

a. Gizarteratze  arloan,  4.638.941 €  inbertitu
dituzte, urrira arte, hainbat arlotan:

-  Familiei  laguntzeko: GLLen eta LPPBLen bidez.
Lehenengoetarako  dirua  % 32  igo  da  eta,
bigarrenetarako,  %  20. Kontuan  izan  behar  da
modu  malguagoan  lan  egin  dela  dirulaguntzak
errazago emateko, eta whatsapp bidezko laguntzak
bideratu direla.

-  Kaleko  pertsonei  laguntzeko. Puntu  horretan,
zinegotziak nabarmendu du saileko langileek azkar
jardun  zutela,  baliabideak  oso  azkar  aktibatu
baitziren. 1.500.000 €  inbertitu  dira  kale  egoeran
dauden  pertsonekin. Halaber,  lo  egiteko  plazen
kopurua  handitu  egin  da,  Gaueko  Ubako
aterpetxera  aldatu  da  eta  neguko  protokoloa
indarrean jarri.

b)  Adinekoen arloan, zinegotziak hau nabarmendu
du:

-  Lagunkate ekimena: Bakarrik edo lagunduta bizi
diren 65 urtetik gorako pertsonei 30.000 dei baino
gehiago  egin  zizkieten. Zinegotziak  adierazi  du
pertsonen  % 90ek  gizarte  baliabideak  ezagutzen
zituztela, eta datu hori oso nabarmena dela.

- Etxez Etxeko Laguntza Zerbitzua

1.275  familia  artatu  zituzten. Iaz  baino  % 6,66
gutxiago. Prebentzio  arrazoiengatik,  ezin  izan  da
etxebizitzetara  sartu. Zerbitzu  honetan,  azaldu
duenez,  lehen  hilabeteetan  ordu  gutxiago  eman
zituzten,  baina  ekainetik  aurrera  2019ko  datuak
lortu zituzten.

- Erretiratuen etxeak

Aitziberrek azaldu du bi une bereizi beharra dagoela.
Lehena,  konfinamendua  izango  litzateke,
Lagunkateren ekimenaren bidez pertsona zaurgarriei
dei  ugari  egin  baitzieten. Era  berean,  erretiratuen
etxeak  berriro  ireki  ziren,  eta  Udalak  erraztasunak
eman  zituen  protokoloak  egiteko  eta  prebentzio
neurriak  ezartzeko. Lan  hori  etxeetako  batzarren

3.4 Coordinación con asociaciones y  agentes del
tercer sector

3.5 Escucha activa / acercamiento a los colectivos
más vulnerables

3.6 . Completar el mapa de recursos recogido en el
decreto de Cartera

Aitziber  recuerda  que,  aunque  en  el  periodo  de
confinamiento las oficinas estuvieran cerradas cara
al público,  se ha trabajo muy duro durante estos
meses para poder llevar a cabo la actividad que se
considera esencial. En primer lugar, en las CSS se
recibieron  76.655  llamadas  y  fueron  atendidas
9.832 familias .

a. En  el  área  de Inserción  Social se  han
invertido  4.638.941  €  hasta  Octubre  en  diversos
ámbitos:

- Para atención de las familias: A través de las AES
y AAPTC. El dinero destinado a las primeras se ha
aumentado en un 32% y el de las segundas en un
20%.  Cabe  destacar  que  se  ha  trabajado  de
manera más flexible para agilizar la concesión de
subvenciones y se ha llegado a tramitar ayudas a
través de whatsapp.

- Para la atención de las personas de la calle. En
este  punto  la  Concejala  resalta  la  rapidez  de
actuación  de  los/las  trabajadores/as  del  área  ya
que se activaron muy rápido los recursos.  Se ha
invertido  1.500.000€.  a  personas en  situación  de
calle. A su vez se ha incrementado el número de
plazas de alojamiento, se ha traslado el Gaueko a
UBA y se ha activado el dispositivo invernal.

b) En el  área de personas mayores la  Concejala
recalca lo siguiente:

-  La  iniciativa  Lagunkate:  Se  efectuaron  más  de
30.000 llamadas a personas de más de 65 años
que  viven  solas  o  acompañadas.  La  Concejala
señala que el  90% de las personas conocían los
recursos  sociales  lo  cual  considera  un  dato  muy
recalcable.

- El Servicio de Ayuda Domiciliaria

Se atendieron 1.275 familias. Un 6,66% menos que
el año pasado. El motivo reside en la imposibilidad
de  acceder  a  los  domicilios  por  motivos  de
prevención.  En  este  servicio  explica  que  los
primeros  meses  hubo  una  bajada  de  las  horas
prestadas pero que sin embargo a partir de junio se
alcanzaron los datos de 2019.

- Hogares del jubilado
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laguntzarekin egin zen.

Azkenik,  gaur  egun,  eta  egoera  epidemiologikoak
okerrera  egin  duenez,  Aitziberrek  azaldu  du  ezen,
nahiz  eta  egoitza  mota  horiek  irekita  egon  beren
jardueretarako,  pertsonak  sozializatzeko
topagunetzat  jotzen  direlako,  murrizketak  ezarri
dituztela  etxe  horietako  tabernetan,  ostalaritzako
gainerako lekuetan bezala.

- Adineko pertsonentzako bizitegiak

Aitziberrek  esan  du  gaur  egun beste  7  apartamentu
daudela.

c)  Adingabeei,  familiei  eta  biktima  diren  emakumeei
laguntzea.

- Adingabeentzako arreta

Aktiboki lan egin dute, telefono deien bidez eta, kasurik
larrienetan, bisitak eginda. 215 pertsonari eman diete
arreta esku hartze goiztiarreko programetan, eta 173
kasu  berri  hauteman  dituzte. Egia  da  baliabide
gutxiago  izapidetu  dituztela,  Foru  Aldundiaren
baliabideak itxita egon direlako.

-  Indarkeria  matxistaren  biktima  diren  emakumeak
artatzea

Zinegotziak  azpimarratu  du  hilabete  hauetan  arreta
berezia eskaini zaiola zerbitzu horri,  konfinamenduan
emakume  batzuek  izan  zezaketen  egoeragatik. 183
kasu berri hauteman dituzte.

Hitz  egiten  amaitu  ondoren,  Alorraren  zuzendariak
hitza hartu du, 2020ko aurrekontuaren berri emateko.
Hasteko,  azaldu  du  2020ko  aurrekontua  aldatu  egin
behar izan dutela, ohiz kanpoko egoeraren ondorioz.
Gizarte  Ekintzaren  aurrekontua  33.832.856,81  €-koa
zen —29.222.040 €-ko gastuak eta 4.556.224,81 €-ko
inbertsioak  barne—,  eta  urte  amaieran  gastuen
likidazioa 861.886,26 €-koa izatea aurreikusten dute.
Horretarako, eta kontuan hartuta 1.111.683 € aurreztu
direla zerbitzuak ematerik ez zegoelako, bertan behera
utzi  behar  izan  zirenean,  funtzionamendu  gastua
2.751.529,26  €-koa  izango  dela  aurreikusten  dute,
COVIDerako  aparteko  gastuak  sartu  baitira.
Dirulaguntzetarako  4. kapituluak ere gora egin du, oro
har. Batetik, handitu egin ziren gizarte larrialdietarako
laguntzak. Hala ere, elkarteentzako lehia eta izendun
dirulaguntzak  % 20  murriztu  ziren: Azkenik,
zuzendariak  azaldu  du  murrizketa  garrantzitsuena
inbertsioei  buruzko  VI.  kapituluak  jasan  zuela,
martxoan  esleituta  zeudenak  soilik  egin  ahal  izan
baitira. Zehazki,  azaldu  du  inbertsio  bakarrak  Leire
plazako lokaleko eta Jatorra erretiratuen etxeko obrak
izan  direla. Eta,  azkenik,  adinekoentzako  etxebizitza

Aitziber explica que hay que diferencias dos momen-
tos. El primero sería durante el confinamiento en el
cual se efectuaren numerosas llamadas a las perso-
nas más vulnerables a través de la iniciativa de La-
gunkate. A su vez, se procedió a la re apertura de los
hogares  del  jubilado,  facilitando  desde  el  ayunta-
miento en la elaboración de protocolos y el estableci-
miento de medidas preventivas. Esta labor se realizó
junto con la ayuda de las Juntas de los hogares.

Por último, a día de hoy, y debido al empeoramiento
de la situación epidemiológica, Aitziber explica que si
bien los hogares permanecen abiertos para sus acti-
vidades, por considerarse como puntos de encuentro
para que las personas socialicen, se han establecido
restricciones  en  los  bares  de los  mismos,  al  igual
que en el resto de la hostelería.

- Alojamientos para personas mayores.

Informa Aitziber  que  a  día  de hoy  se  cuenta  con  7
apartamentos más.

c) Atención a menores, familias y mujeres víctimas.

- Atención a menores

Se ha trabajado activamente a través de llamadas tele-
fónicas y visitas en los casos más graves. Han sido
atendidas 1 215 personas en programas de interven-
ción precoz y se han detectado 173 casos nuevos. Si
bien es cierto que se han tramitado menos recursos,
ello se debe a que los recursos de la Diputación Foral
han permanecido cerrados.

- Atención a mujeres víctimas de violencia machista

Recalca la Concejala que durante estos meses se ha
prestado especial atención a este servicio debido a la
situación en la que se pudieran encontrar algunas mu-
jeres durante el confinamiento. Se han detectado 183
casos nuevos.

Finalizada la intervención toma la palabra el Director
del Área para informar sobre el presupuesto 2020. Co-
mienza explicando que el presupuesto 2020 ha tenido
que ser modificado debido a la situación excepcional
que vivimos. El presupuesto de Acción Social era de
33.832.856,81€ - incluyendo 29.222.040 € de gastos y
4.556.224,81 € para inversiones - y se prevé que a fi-
nales de año la liquidación de gastos alcance los 30.
861.886,26€ . Para ello, y considerando que se ha pro-
ducido un ahorro de 1.111.683 € en servicios que tu-
vieron que ser  suspendidos ante  la  imposibilidad de
prestarlos, el gasto de funcionamiento se incrementará
previsiblemente en 2.751.529,26 € al incluirse gastos
extraordinarios para el Covid. El capítulo 4 relativo a
las subvenciones también ha aumentado de forma glo-
bal. Por un lado se aumentaron las Ayudas de Emer-
gencia Social. Sin embargo, las subvenciones de con-
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berrietarako altzariak erostea. 

Azalpena  amaitu  ondoren,  Garikoitzek  galderen
txanda ireki du.

Bilduren ordezkariak bi zalantza dituela azaldu du.
Lehenik  eta  behin,  aldi  horretan  etxerik  gabeko
jendearentzako  jarritako  baliabideen  banakatze
zehatzagoa  eskatu  du,  ez  baitzaio  argi  geratu.
Bigarrenik,  galdetu  du  ea  gastuari  dagokionez  ia
31.000.000  euro  aurreztu  diren  hasieran
ezarritakoarekiko.

Aitziberrek,  lehenik  eta  behin,  COVIDek  ohiz
kanpoko  gastuetarako  erabili  dituzten  baliabideak
zehaztu  ditu.  Jarraitu  du  azaltzen,  inbertsioei
dagokienez, martxora arte ez dela aurrezkirik egin,
martxan  ez  zeuden  inbertsioak  gelditu  baizik,
pandemian  egin  litekeen gastuaren  ziurgabetasuna
dela  eta. Azkenik,  Aitziberrek  nabarmendu  du
inbertsioen  atalean  arloaren  lehentasuna  HESTIA
berritzea dela.

Azalpena amaitu ondoren, Atzegiko ordezkariak hitza
hartu  du,  lehenik  eta  behin  adierazteko  oso
esperientzia  ona  izan  dutela  Udalaren  Gizarte
Zerbitzuekin, eta, bestalde, hurrengoa proposatzeko
aprobetxatu du hizpidea. Saioak iradoki du ideia ona
izango  litzatekeela  zerbitzuko  hezitzaileek  kide
ezgaituren  bat  duten  adineko  familietan  ere  parte
hartzea, Etxez Etxeko Laguntza Zerbitzua batzuetan
nahikoa ez dela uste dutelako. Azkenik, adierazi du
pertsona ahul batzuk ia autonomoak direla, hau da,
ez direla guztiz mendekoak, baina mendekotasun %
jakin batera iristen ez direnez, ez dutela puntuaziorik
lortzen  eta  zailtasun  handiak  dituztela  babes
ofizialeko  etxebizitza  sustapenetan  eta  Alokabide
zerbitzuan.

Aitziberrek  eskerrak  eman  dizkio  egindako
ekarpenagatik,  eta  hezitzaileen  gaineko
proposamena jorratu eta aztertu beharreko beste ildo
bat  izan  daitekeela  uste  du. Etxebizitza  publikoko
etxebizitzak  eskuratzeari  dagokionez,  Aitziberrek
erantzun dio Etxegintzaren eskumena dela eta berak
ez dakiela eta ezin duela ezer egin horri buruz.

4.   Pintxokoop  eta  Minbiziaren  Aurkako
Espainiako Elkarteak Kontseiluaren kide izango
direla jakinaraztea

Kontseiluan beste kide batzuk sartu direla adierazi
du Aitziberrek.

5. Galderak eta eskaerak

Zinegotziak  ASADEren  ekarpenak  azaldu  ditu,
egoterik  ez  zutenez,  telefonoz  deitu  baitu,
barkamena  eskatzeko  eta  kezka  hauek
azaltzeko.Lehenik,  kezkatuta  daude  pandemian

currencia y nominativas destinadas a las Asociaciones
se recortaron en un 20%: Por último, explica el Direc-
tor que la reducción más importante la sufrió el capítu-
lo VI relativo a las inversiones ya que únicamente se
han podido llevar a cabo las que en marzo ya estaban
adjudicadas. En concreto, explica que las únicas inver-
siones llevadas a cabo han sido las obras del local de
la Plaza del Leire y del Hogar del Jubilado Jatorra. Y
por último, la compra de mobiliario para los nuevos pi-
sos para las personas mayores. 

Tras finalizar su explicación, Garikoitz abre el turno
de preguntas.

La representante de Bildu explica que tiene dos du-
das. En primer lugar, solicita un desglose más deta-
llado de los recursos destinados a la gente sin ho-
gar durante este periodo ya que no le ha quedado
claro. En segundo lugar, pregunta si ha habido un
ahorro  ante  la  previsión  de  gasto  de  casi
31.000.000 con respecto a lo inicialmente estableci-
do.

Aitziber en primer lugar, detalla de nuevo los recur-
sos a los cuales se han destinado los gastos extraor-
dinarios por la COVID. Prosigue explicando, que en
lo relativo a las inversiones, no se ha realizado un
ahorro si no una paralización de las inversiones que
no estuvieran en marcha antes de marzo, ante la in-
certidumbre del gasto que se llevaría a cabo durante
la pandemia. Por último, Aitziber recalca que en el
apartado de inversiones, la prioridad del Área es lle-
var a cabo la reforma del HESTIA.

Finalizada la explicación, la representante de Atzegi
toma la palabra para en primer lugar, decir que por
su parte han tenido una muy buena experiencia con
los Servicios Sociales del Ayuntamiento, y por otro
lado,  aprovecha  la  intervención  para  hacer  la  si-
guiente propuesta. Saioa sugiere que sería una bue-
na idea que los educadores del servicio intervinieran
también en familias de avanzada edad que cuenten
con algún miembro discapacitado por considerar que
el Servicio de Ayuda Domiciliara algunas veces es
insuficiente.  Por último, reclama que hay personas
frágiles que son casi autónomas, es decir, no son de-
pendientes del todo pero que al no llegar al % de dis-
capacidad no consiguen puntuación y tienen muchas
dificultades para entrar en las promociones de VPO
y Alokabide.

Aitziber agradece su aportación y  considera que la
propuesta de educadores podría ser una nueva línea
a trabajar y a estudiar . En cuanto a punto relativo al
acceso de los pisos de vivienda pública, Aitziber le
responde que es competencia de Etxegintza y que
ella ni sabe ni puede hacer nada al respecto.

4.   Dar  cuenta  de  la  incorporación  de
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indarkeria  matxista  jasan  duten  emakumeen
egoeragatik  eta  COVID-19k  adineko  pertsonengan
duen eraginagatik.  

Elkarturen  ordezkariak  galdetu  du  ea  Gizarte
Ekintzaren  Zuzendaritzak  Europako  proiekturen
batean  parte  hartuko  duen.  Arloaren  zuzendariak
esan  dio  bi  proiektutan  parte  hartuko  duela. Foru
Aldundiaren  proiektu  bat,  Udala  atxiki  zaiona,  eta
zahartzearekin eta iraupen luzeko zaintzekin lotutako
beste proiektu bat.

Bestalde,  GAZTEDIk  Pintxocoop  elkarte  berriaren
jarduerari  buruzko  informazioa  eskatu  du.
Aitziberrek  azaldu  dio  bere  ekimenen  bidez  beste
elkarte  batzuentzako  dirua  biltzen  duen  elkartea
dela.

Aurrera  jarraitzen  du  Gaztediko  ordezkariak,
botilatzarrak egiten dituzten gazteei  buruzko  kezka
azaltzeko,  azkenik,  gurasoek aurre  behar dietelako
aurre  zehapenei. Kontzientziazio  lana  egitea
proposatu du. Irungo ekimenaren berri ere eman du,
maskarak  banatu  dituzte  eta.  Azkenik,  Lokalen
Planari buruzko galdera egin du.

Gazteak  kontzientziatzeko  lanari  dagokionez,
Aitziberrek azaldu du proposamena arlo  eskudunei
helaraziko diela. Maskarei dagokienez, azaldu du ez
dutela  behar  hori  hauteman,  eta,  azkenik,  lokalei
dagokienez, zinegotziak gogorarazi du lokal kopurua
mugatua dela eta eskaera handia dagoela. Lokalak
banatzeaz arduratzen den batzorde bat  ere badela
azaldu  du,  eta  gogorarazi  du  partekatzeko  prest
dauden  elkarteei  lehentasuna  ematen  saiatzen
direla.

Azkenik,  HURKOAren  ordezkariak  adierazi  du
kezkatuta  dagoela  COVIDak  herritar  askoren
bakardadea eta hauskortasuna agerian jarri duelako,
eta  haien  zerbitzuak  eskaini  ditu,  sor  daitekeen
edozein beharretarako.

13:45ean bilera amaitu dela adierazi dute.

Pintxokoop  y  Asociación  Española  contra  el
Cancer al Consejo Sectorial de Acción Social

Aitziber informa sobre la incorporación de los dos
nuevos miembros.

5. Ruegos y preguntas

La  Concejala  expone  las  aportaciones  de  ASADE
que ante su ausencia   ha llamado por telefóno para
para   presentar  sus  disculpas   y  reflejar  las
siguientes   inquietudes .

Primero,  su  preocupación  por  la  situación  de  las
mujeres  que  han  sufrido  la  violencia  machista
durante la pandemia y la incidencia del Covid19 en
las personas mayores.  

El representante de  Elkartu por su parte pregunta si
el Área de Acción Social va a  participar en algún
proyecto  europeo a lo  que  el  Director  del  Área le
explica se va participar  en dos.  Un proyecto de la
Diputación  Foral  al  cual  se  ha  adherido  el
Ayuntamiento  y  otro  proyecto  vinculado  al
envejecimiento y los cuidados de larga duración.

Por su parte, GAZTEDI  solicita información relativa
a la actividad que lleva a cabo la nueva asociación
incorporado Pintxocoop.  Aitziber le explica que es
una  Asociación  que  a  través  de  sus  iniciativas
recolecta dinero para otras asociaciones.

Prosigue el representante de Gaztedi mostrando su
preocupación  relativa  a  los  jóvenes  que  realizan
botellones y que finalmente son sus padres quienes
tienes  que  hacer  frente  a  las  sanciones.  Propone
que se realice una labor de concienciación. También
explica  la  iniciativa  de  Irún  en  la  cual  se  han
repartido mascarillas y por último pregunta sobre el
Plan de Locales.

En  relación  a  la  labor  de  concienciación  de  los
jóvenes, Aitziber explica que transmitirá la propuesta
a  las  áreas  competentes.  En  cuanto  a  las
mascarillas,  explica  que  no  han  percibido  esa
necesidad y por último, en la relación a los locales, la
Concejala recuerda que los locales son finitos y que
hay  mucha  demanda.  Explica  también  que  existe
una Comisión encargada de distribuir  los locales y
recuerda que se intenta priorizar a las Asociaciones
que están dispuestas a compartir.

Por último, el representante de HURKOA muestra su
preocupación por que   el Covid ha puesto encima
de  la  mesa  la  soledad  y  fragilidad  de  muchos
ciudadanos y dejan a disposición sus servicios para
cualquier necesidad que pudiera surgir.

La reunión concluye a las  13h45
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